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Začátkem května zveřejnila Asociace penzij-
ních fondů ČR počet klientů, kteří v dubnu 
vstoupili do druhého pilíře důchodového systé-
mu. Bylo jich lehce pod 10 tisíc, přesně pak 
9 610. Celkově bylo v účastnických fondech 
k poslednímu dubnovému dni 31 985 osob. 

Důchodová reforma, která začátkem roku 
odstar tova la, nás 
zajímá. Zejména pak 
přírůstky účastníků. 
Vezmeme-li dřívější 
tvrzení penzijních 
společností, které 
chtěli do konce první-
ho letošního pololetí 
mít alespoň půl milio-
nů lidí, bortí se tato 
vize jako domeček 
z karet. 

Problematice dru-
hého pilíře ani nepřispívá fakt, že ho chtějí 
levicoví politici zrušit, a to hned, jak se dosta-
nou k moci. Finanční prostředky vyvázané 
z prvního pilíře chtějí vrátit zpět do průběžné-
ho důchodového systému a příspěvky účastní-
ka přelít do třetího pilíře. 

Optimismem naopak hýří Karel Svoboda, 
který je generálním ředitelem ČSOB Penzijní 

společnosti a zároveň prezidentem Asociace 
penzijních fondů ČR. „Počet lidí, kteří uzavíra-
jí důchodové spoření, se zvyšuje. V květnu a 
především v červnu čekám výrazný nárůst 
uzavřených smluv, protože se bude blížit konec 
prvního pololetí, kdy mají všichni starší 35 let 
poslední šanci na rozhodnutí, jestli důchodové 

spoření využijí, nebo 
ne,“ řekl Svoboda. 
Můžeme jen doufat, 
že na konci prvního 
pololetí bude v pen-
zijních společnostech 
nabízejících druhý 
pilíř alespoň šesti-
místné číslo účastní-
ků. 
Podle nedávného vý-
zkumu společnosti 
Swiss Life Select má 

o druhý pilíř zájem 4,1 % Čechů. V tuzemsku 
žije ve věku 18 až 60 let na 6,2 milionu osob, 
alespoň podle statistik Českého statistického 
úřadu. Po přepočtení na počet lidí, kteří chtějí 
do prostředního pilíře penzijního systému chuť 
vstoupit, je to 250 tisíc osob. Nutno po-
dotknout, že pro šedesátiletého člověka není 
druhý pilíř to pravé ořechové. 

Potenciál trhu pro druhý pilíř je 250 tisíc osob 

 

V dubnovém čísle časopisu 

FP-finanční poradce 
se mj. dočtete: 

• Evropa bude po desetiletí 
slabší, smiřme se s tím 
• Téma: Kde hledat 
investiční příležitost 
 

• Finanční trhy:  
Jak vybrat brokerpool 
 

• Komunikace:  
Jazyk úspěchu 

 

Ukázkový výtisk zdarma: 
http://predplatne.ihned.cz/predplatne/zkouska.php?tit=FP&pref=1 

 

Předplatné si objednejte na adrese: 
http://economia.ihned.cz/predplatne 

 

Předplatitelé mají přístup  
do elektronického archivu časopisu ZDARMA.  

Stačí se zaregistrovat na:  
http://predplatitel.ihned.cz 

Řezáč řídí ISČS,  
jeho zástupcem je Mikolášek 

Generálním ředitelem a před-
sedou představenstva Inves-
tiční společnosti České spoři-
telny (ISČS) se stal od dubna 
Martin Řezáč. Na jeho do-
savadní funkci místopředse-
dy představenstva nastupuje 
Štěpán Mikolášek, který 

bude mít na starosti investiční procesy a spo-
lupráci s Českou spořitelnou. 

 Martin Řezáč vystudoval Vysokou školu 
ekonomickou v Praze, Fakultu mezinárodních 
vztahů. Jeho první pracovní kroky vedly do 
ING Investment Management, kde pracoval 
jako senior portfolio manažer. Poté dva roky 
působil v České spořitelně v sekci Správa 
aktiv. Od roku 2006 působí v ISČS jako ve-
doucí oddělení IT a náměstek generálního 
ředitele. 

Štěpán Mikolášek po absol-
vování Vysoké školy ekono-
mické v Praze nastoupil  
do ISČS na pozici portfolio 
manažera. Následně působil 
jako vedoucí úseku správy 
dluhopisových fondů a  
v posledních osmi letech 
jako zástupce generálního 

ředitele a vedoucí správy otevřených podílo-
vých fondů. 

Majitel ČSOB prodal penzijní aktivity v Polsku 
Belgická bankovní a pojišťovací skupina KBC prodala svou polskou penzijní divizi německé 

pojišťovně Allianz. Finanční podmínky transakce nebyly zveřejněny. „Tato transakce je součástí 
strategie zaměřit se na trhy, které jsou pro nás nejdůležitější,“ uvedl generální ředitel KBC Johan 
Thijs. KBC již loni prodala své polské bankovní a pojišťovací aktivity, aby získala od Evropské 
komise souhlas se státní pomocí, kterou obdržela v době finanční krize. 

ČNB upozornila na sdružení, která nabízejí pojištění proti pokutám 
Česká národní banka upozornila na aktivity pražských občanských sdružení Nechcipokutu.cz a 

řešenípokut.cz. Sdružení totiž nabízejí prostřednictvím internetových prezentací produkt nazvaný 
„pojištění proti pokutám“, zároveň ovšem nemají povolení provozovat pojišťovací činnost. 
„Činnost výše uvedených občanských sdružení naplňuje znaky pojišťovací činnosti. Občanská 
sdružení Nechcipokutu.cz a resenipokut.cz nedisponují povolením České národní banky k provo-
zování pojišťovací činnosti, a nejsou proto na území České republiky oprávněna poskytovat pojiš-
tění ani takové pojištění zprostředkovat,“ uvedla ČNB. Seznamy registrovaných a regulovaných 
subjektů ČNB zveřejňuje na svých webových stránkách. 
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ZE ZAHRANIČÍ 

Řecko snižuje dluhy 
Řecko dosáhlo značného pokroku ve snižo-

vání vládního dluhu a zvyšování konkurence-
schopnosti, musí ale dotáhnout do konce 
strukturální reformy, aby se jeho ekonomika 
mohla zotavit. Uvedl to Mezinárodní měnový 
fond, jehož zástupci v Řecku ukončili další 
kontrolní misi. Podle měnového fondu, který 
je jedním z mezinárodních věřitelů Řecka, 
země musí více potírat „notoricky známé“ 
daňové úniky a otevřít pracovní trh. Tím zajis-
tí, že zátěž úsporných opatření nebude neú-
měrně dopadat na zaměstnance a důchodce. 
„Rozhodující nápravná opatření jsou nutná  
v každé z těchto oblastí, aby se brzy projevil 
jejich přínos a dosáhlo se rovnoměrné zátěže 
kvůli reformám,“ uvedl MMF. Účastníci mise 
uvedli, že řecká vláda uznala zmíněné problé-
my a začala sjednávat nápravu. MMF uvedl, 
že Řecko dosáhlo od roku 2010 „výjimeč-
ného“ pokroku ve snižování fiskálního defici-
tu. Do konce roku se má také primární roz-
počtový přebytek, tedy přebytek před zohled-
něním nákladů na financování dluhu, zvýšit  
o 10 procent. Dluh v oblasti veřejných financí 
ale podle mise MMF zůstává „příliš vysoký“.  

Rusko prodlouží Kypru  
splatnost úvěru 

Rusko prodlouží splatnost poskytnutého 
úvěru pro Kypr o dva roky a sníží úrok z úvě-
ru. Uvedla to agentura Reuters s odvoláním na 
dokumenty připravované mezinárodními věři-
teli. Rusko tak poskytne Kypru očekávanou 
dodatečnou finanční pomoc k záchrannému 
úvěru 10 mld. eur (256,3 mld. Kč), který má 
Kypr obdržet od eurozóny a MMF. Podle 
dokumentu Kypr rovněž splnil všechny pod-
mínky stanovené věřiteli pro uvolnění prvních 
3 miliard eur z půjčky. Ty by měla Nikósie 
dostat ještě tento měsíc. Rusko půjčilo Kypru 
v roce 2011 na pět let 2,5 miliardy eur. Roční 
úroková sazba byla stanovena na 4,5 procenta. 
Ta se nyní sníží na 2,5 procenta. Prodloužení 
splatnosti až do roku 2018 a snížení úroků 
pomůže Kypru zmírnit náklady na obsluhu 
dluhu a získat finanční stabilitu. 

Dow Jonesův index uzavřel  
poprvé v historii nad 15 tisíci body 

Americké akcie 7. května pokračovaly v rů-
stu a jejich hlavní indexy stoupaly na nová 
maxima. Sledovaný Dow Jonesův index popr-
vé v historii uzavřel nad hranicí 15 tisíc bodů 
a k výstupu na rekord mu pomohly především 
solidní hospodářské výsledky několika před-
ních amerických firem. Dow Jonesův index 
přidal 87,31 bodu a obchodní den uzavřel 
vyšší o 0,58 procenta na hodnotě 15 056,20 
bodu. Podobně širší index S&P 500 vzrostl  
o 0,52 procenta na 1625,96 bodu, což je též 
nový rekord. Index technologického trhu Nas-
daq Composite smazal průběžné ztráty, přidal 
0,11 procenta a končil na 3396,63 bodu. 

BANKY 

Home Credit prodal PPF ruskou společnost PPF Life Insurance 
Skupina Home Credit prodala skupině PPF stoprocentní podíl v ruské společnosti PPF Life Insu-

rance a podíl 19,9 procenta ve firmě YU-ID System. PPF i Home Credit vlastní Petr Kellner. 
„Transakce s PPF Life Insurance je přesunem v rámci skupiny PPF,“ uvedl bez dalších podrobností  
mluvčí PPF Radek Stavěl. Na zaměření a rozvojových plánech pojišťovny PPF Life Insurance  
v Rusku se podle něj nic nemění. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Prodej 20miliardové emise spořicích státních dluhopisů zahájen 
Ministerstvo financí zahájilo v pondělí  

13. května 2013 prodej spořicích státních dluho-
pisů. Objednávky bude přijímat téměř 1400 vy-
braných poboček České spořitelny, ČSOB, Ko-
merční banky a České pošty, a to do konce květ-
na. MF ale upozornilo, že termín může zkrátit. 
Nově budou majitelé z výnosů těchto dluhopisů 
platit daň 15 procent. Dříve vydaných dluhopisů 
se to netýká. V předchozích emisích si dluhopisů 
s nominální hodnotou jedna koruna museli zá-
jemci koupit minimálně 1000 kusů. Stejně tak 
tomu bude i nyní. Nově ovšem budou muset lidé 
u výnosů dluhopisů platit daň. Dluhopisy jsou k dispozici pro občany ČR i cizince. Zakoupit si je 
mohou také občanská sdružení, nadace a nadační fondy, církve, obecně prospěšné společnosti, 
zahraniční neziskové společnosti, kraje, města a veřejné vysoké školy. 

První dluhopisy pro občany ministerstvo financí vydalo na podzim 2011. V současnosti jsou  
v oběhu dluhopisy za 56,2 miliardy korun. 

ČNB udělila firmě Redside licenci pro investiční společnost 
Česká národní banka udělila firmě Redside patřící do skupiny ASB licenci k činnosti investiční 

společnosti. Bude moci zakládat a spravovat podílové a investiční fondy. Redside se tímto krokem 
zařadí na českém kapitálovém trhu k úzké skupině správců zaměřených na fondy kvalifikovaných 
investorů. „Založení této společnosti bylo logickým a dlouhodobě plánovaným krokem. Více než 
deset let poskytujeme služby v regionu střední a východní Evropy významným hráčům fondového 
byznysu,“ uvedl řídící partner ASB Group a předseda představenstva Redside Rudolf Vřešťál.  

Cílem Redside bude nejen nabídnout služby založení a správy fondů kvalifikovaných investorů 
lokálním investorům a investičním skupinám, ale ve střednědobém horizontu také přesvědčit vý-
znamné zahraniční investory, aby své fondy takzvaně domicilovali právě v České republice. 

(Pokračování na stránce 3) 

Stavební spořitelny půjčily do dubna o desetinu více peněz 
Stavební spořitelny poskytly od ledna do konce 

dubna úvěry za 14,4 miliardy korun, což je mezi-
roční nárůst o 10 procent. Nižší zájem spořitelny 
zaznamenaly o uzavírání nových smluv včetně 
navýšení cílových částek. Celkově spořitelny 
uzavřely letos přes 174 tisíc nových smluv  
o stavebním spoření včetně navýšení cílové část-
ky. Za stejné období loni to bylo téměř 197 tisíc 
smluv. Vyšší počet smluv letos uzavřela Modrá 
pyramida a Raiffeisen stavební spořitelna.  
V případě úvěrů roste průměrná půjčená částka, 
počet úvěrů spořitelnám klesl. Zatímco od ledna 
do dubna loni průměrná částka úvěru činila zhruba 523 tisíc korun, letos je to přes 621 tisíc korun. 
Pokles objemu úvěrů zaznamenaly Modrá pyramida a Wüstenrot stavební spořitelna. 

EK: Každý občan unie by měl mít právo na bankovní účet 
Každý občan Evropské unie bez ohledu na svoji finanční situaci by měl mít právo na základní 

bankovní účet. Vyplývá to z návrhu Evropské komise. Podle něj bude také pro majitele účtů snad-
nější změnit banku a porovnávat poplatky v jednotlivých finančních ústavech. Pokud návrh projde, 
bude mít každý občan členského státu EU nárok na základní účet. Finanční situace žadatele nesmí 
tento nárok ovlivňovat, uvedla komise. Stejně tak bude možné si otevřít účet v jiné zemi Evropské 



          

Centrální banka Austrálie snížila 
hlavní úrok  

Australská centrální banka snížila hlavní 
úrokovou sazbu o čtvrt procentního bodu na 
rekordní minimum 2,75 procenta. Banka se 
tak snaží podpořit ekonomiku v době, kdy růst 
těžebního průmyslu oslabuje a místní firmy 
ohrožuje silný australský dolar. Navzdory 
poklesu ale hlavní úroková sazba v Austrálii 
zůstává nejvyšší ve srovnání s dalšími přední-
mi rozvinutými ekonomikami světa. 

Bank of China zrušila účet klíčové 
severokorejské bance 
Čínský finanční ústav Bank of China zrušil 

účet klíčové severokorejské devizové banky, 
kterou Spojené státy obviňují, že pomáhá 
financovat jaderný zbrojní program Pchjong-
jangu. Informovala o tom agentura Reuters, 
podle níž je to první významný a veřejně 
oznámený krok čínského subjektu vůči KLDR 
po její únorové třetí nukleární zkoušce. 

Krok největší čínské devizové banky Bank 
of China se dotkl severokorejské Foreign  
Trade Bank. Bank of China jí zrušila účet a 
zmrazila transakce. Čínská strana své rozhod-
nutí nijak nezdůvodnila. 

Vatikán a USA se dohodly  
na výměně finančních informací 

Vatikán podepsal dohodu s americkým mi-
nisterstvem financí o výměně finančních in-
formací. Je to již čtvrtá dohoda, kterou Vati-
kán podepsal ve snaze zlepšit svoji pověst a 
pověst vatikánské banky ve finančních kruzích 
a ukázat, že Vatikán nepodporuje praní špina-
vých peněz a financování terorismu. Vatikán-
ská banka, která je známá jako Istituto per le 
Opere Religiose (IOR), spravuje převážně 
peníze diecézí a církevních institucí a tradičně 
se separovala od mezinárodního regulačního 
systému. 

První zelená banka na světě  
půjčila asi miliardu USD 

Britská státní banka Green Investment Bank 
(GIB), která jako první na světě půjčuje pení-
ze jen na projekty spojené se zelenou energií, 
za prvních pět měsíců provozu poskytla úvěry 
v objemu 635 milionů liber (19,4 mld. Kč). 

Lublaň chce převést na stát špatné 
úvěry za 3,3 miliardy eur 

Slovinsko chce převést do státní konsolidač-
ní banky 3,3 miliardy eur (85,1 miliardy Kč)  
v rizikových úvěrech, které drží tři největší 
domácí banky ovládané státem. Uvedla to 
vláda v Lublani. Slovinsko musí ozdravit 
bankovní systém, aby se nestalo další zemí 
eurozóny, která požádá o zahraniční finanční 
pomoc. Konsolidační banka má v zemi začít 

unie, aniž by tam měl majitel účtu trvalý pobyt. Základní účet, který bude muset nabízet aspoň 
jedna banka v zemi, nebude zahrnovat možnost půjčky nebo kontokorent. Naopak musí umožňovat 
bankovní převody, platby, výběry hotovosti a debetní kartu. „Nemá-li člověk v dnešní době přístup 
k bankovnímu účtu, znamená to pro něj obtížnější a nákladnější každodenní život. Dnešní návrh 
všem evropským občanům konečně zajistí přístup k základnímu bankovnímu účtu a umožní jim 
plně se zapojit do společnosti,“ řekl eurokomisař pro vnitřní trh Michel Barnier. Vyjádřil také nadě-
ji, že „díky snazšímu porovnání poplatků ... banky zlepší svou nabídku a zlevní ji“. 

Průzkum: Matky mají omezené možnosti k tvorbě úspor 
Mezinárodní průzkum agentury TNS NIPO ve 

14 evropských zemích provedený loni v listopa-
du ukázal, že ve většině evropských zemí mají 
matky s dětmi, které s nimi žijí ve společné do-
mácnosti, menší pravděpodobnost, že ušetří, než 
skupina otců a bezdětných mužů a žen. Jen  
66 procent evropských matek má na konci měsí-
ce nějaké peníze, které by mohly odložit na spo-
ření. V Čechách je jich pak 62 procent. Přitom 
právě matky v loňském roce nejčastěji omezova-
ly své výdaje (75 procent), a to nejvíce na zába-
vu a volnočasové aktivity nebo při nákupu oble-
čení a kosmetiky. Tři ze čtyř matek s dětmi, které s nimi žijí ve společné domácnosti, v loňském 
roce omezily výdaje. Nejčastěji šetřily na volnočasových aktivitách a zábavě (59 procent) a při 
nákupu oblečení a kosmetiky (56 procent). V porovnání s tím se ve výdajích omezovalo 70 procent 
bezdětných žen a 65 procent. 

Matky jsou na tom s potenciálem spoření nejhůře, rodičovství však znamená zásah do rozpočtu 
rodin obecně. Také dotazovaní otcové mají v porovnání se svobodnými muži na konci měsíce nižší 
zůstatky a menší šanci uspořit. 

O vrácení poplatků za vedení úvěru žádá 310 tisíc klientů bank 
O vrácení poplatků za vedení hypotéky nebo spotřebitelského úvěru žádá 310 tisíc klientů bank, 

které zastupují servery Poplatkyzpět.cz, Bankovnípoplatky.com a Jdeto.de. Možnost přihlásit se  
o ně měli do konce dubna. „I po tomto datu nám stále denně přichází několik desítek plných mocí, 
které také zpracujeme,“ řekl provozovatel služby Poplatkyzpět.cz Daniel Pažko. První žaloby na 
banky plánuje podat v červnu. 

(Pokračování ze stránky 2) 
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Singer: Přijetí eura do pěti let není pravděpodobné 
Guvernér Miroslav Singer se nedomnívá, že 

by Česko přijalo euro do roku 2017. Technicky 
to sice podle něj možné je, ale volební cyklus 
v ČR tomu nenasvědčuje. Singer to uvedl na 
Žofínském fóru. Prezident Miloš Zeman zhru-
ba v polovině dubna uvedl v rozhovoru pro 
německé regionální noviny Passauer Neue 
Presse, že by se Česko mohlo členem eurozó-
ny stát během pěti let. „Rozhodnutí záleží na 
politické debatě a nevidím v tuto chvíli jako 
důvod do eurozóny spěchat. Ale je to primárně 
politický problém,“ uvedl guvernér. Příští rok se budou konat volby do poslanecké sněmovny. Na 
to, aby Česká republika mohla mít euro k 1. lednu 2018, by měla podat přihlášku do eurozóny do 
jara roku 2015. Navíc zásadnější rozpočtová opatření vláda většinou tvoří podle guvernéra ve dru-
hém a třetím roce svého vládnutí. „Ta mechanika volebního období mě tak vede spíše ke skepsi,“ 
dodal guvernér. ČR nyní přitom nesplňuje všechny podmínky k přijetí eura, ale je na tom lépe než 
řada zemí eurozóny. 

Dubnová inflace byla nižší, než očekávala ČNB 
Dubnová meziroční inflace byla v porovnání s prognózou České národní banky o 0,1 procentní-

ho bodu nižší. Uvedl to ředitel sekce měnové a statistiky ČNB Tomáš Holub. Meziroční míra infla-
ce v dubnu zůstala na 1,7 procenta. „Malá odchylka od prognózy směrem dolů byla ovlivněna  
v první řadě faktem, že zatím v zásadě nezapočalo očekávané promítání lednového zvýšení spo-
třební daně na cigarety do jejich cen,“ uvedl Holub. Stejně tak podle něj působil i výraznější než 
očekávaný meziroční pokles cen v segmentu korigované inflace bez pohonných hmot i cen pohon-
ných hmot. Naopak rychleji v dubnu meziročně vzrostly ceny potravin. 

EKONOMIKA 
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ČNB by měla nově pečovat i o fungování finančního systému 
Česká národní banka zřejmě bude nově pečovat i o finanční stabilitu a bezpečné fungování fi-

nančního systému v Česku. Rozšíření její činnosti Sněmovna pravděpodobně podpoří v rámci no-
vely, kterou posunula do závěrečného kola schvalování. Novela také ruší Výbor pro finanční trh, 
který je poradním orgánem bankovní rady centrální banky pro dohled nad finančním trhem. Norma 
rovněž svěřuje ČNB do vlastnictví devizové rezervy státu v objemu zhruba 800 miliard korun, 
které má centrální banka zatím pouze ve své správě.  

Sezonnost pomáhá nezaměstnanosti, ale málo 
Podíl nezaměstnaných osob v dubnu klesl o 0,3 procentního bodu, vloni byl pokles mezi 

březnem a dubnem silnější (0,5 procentního bodu). Ve stejném duchu vyznívají i ostatní dílčí sta-
tistiky. Sezonnost pomohla snížit počet nezaměstnaných osob (-22,5 tisíc) a vytvořit nová pracovní 
místa (+900). Ve srovnání s minulým rokem je její efekt méně příznivý. „V dubnu se neprojevil ani 
přesun sezonních prací z velmi studeného března, což je jasný důkaz toho, že se trh práce zhoršuje 
a ne jinak tomu bude i v následujících měsících,“ řekl Filip Fyrbach, makroekonomický analytik 
GE Money Bank. Míra nezaměstnanosti v Česku podle údajů ministerstva práce a sociálních věcí  
v dubnu klesla na 7,7 procenta z březnových 8 procent.  

Devizové rezervy ČNB na konci dubna klesly na 34,18 miliardy eur 
Devizové rezervy ČNB na konci dubna klesly na 

34,18 miliardy eur z 34,69 miliardy eur ke konci 
března. V korunovém vyjádření se snížily o více 
než 11 miliard korun na 881,6 miliardy korun.  
V dolarech se objem rezerv meziměsíčně naopak 
zvýšil, a to o téměř 200 milionů dolarů na  
44,7 miliardy dolarů. Údaje zveřejnila ČNB.  
V porovnání s koncem loňského dubna rezervy  
v eurech stouply o 1,34 miliardy eur. V korunách 
se meziročně zvýšily o zhruba 65 miliard korun a  
v dolarech vzrostly o 1,28 miliardy dolarů.  

Úvěry od ČEB bude asi moci kontrolovat ministerstvo financí 
Úvěry poskytnuté Českou exportní bankou bude moci zřejmě nově kontrolovat ministerstvo 

financí. Počítá s tím novela zákona o pojišťování a financování vývozu se státní podporou, který 
ministerstvo poslalo do připomínkového řízení. Materiál byl zveřejněn na internetových stránkách 
vlády. Novela mění i podmínky vlastnické struktury ČEB. V návrhu zůstalo, že akcie banky jsou 
nejméně ze dvou třetin ve vlastnictví státu. 

Zahraniční obchod ČR skončil v březnu v přebytku  
Zahraniční obchod Česka skončil v březnu v přebytku 32,3 miliardy korun, což je meziročně  

o 4,1 miliardy méně. Vývoz a dovoz podle předběžných údajů meziročně také klesly, vývoz  
o 7,1 procenta a dovoz o 6,5 procenta, informoval Český statistický úřad. 

Prodej luxusních bytů navzdory krizi roste, kupují je hlavně Češi 
Prodej luxusních bytů v Česku navzdory ekonomické krizi roste, stále častěji je kupují movití 

Češi. Kupci je považují za bezpečnou investici. 
Ekonomická krize se v segmentu luxusních bytů projevila podobně jako například v prodeji lu-

xusních aut. V posledních letech se jich v ČR prodal rekordní počet. „To samé je s výjimečnými 
nemovitostmi, které byly ještě před krizí předražené. Nyní mají zajímavou cenu, a tak si je bonitní 
klienti s volnými finančními prostředky pořizují. V případě dobrého výběru to může být nejen 
bezpečné uložení financí, ale navíc i dobré zúročení vložených peněz,“ tvrdí ředitel společnosti 
RE/MAX Platinum Petr Šmelhaus. 

Podobnou zkušenost má také Ilona Monferini Mančíková, obchodní ředitelka společnosti FIM 
Group, která se na luxusní nemovitosti specializuje. „Luxusní nemovitosti jsou mimořádná komo-
dita. Podle našich zkušeností se tomuto segmentu krize v podstatě vyhnula,“ prohlásila Monferini 
Mančíková, podle níž krize zasáhla nejvíce sociálně slabé, případně střední třídu. 

Zajímavostí posledních let je to, že roste podíl domácích kupců. To potvrzuje většina realitních 
makléřů, kteří mají luxusní byty ve svém portfoliu. 

fungovat v červnu. Trojice bank obratem do-
stane státní dluhopisy v objemu 1,1 miliardy 
eur. To pomůže snížit poměr špatných úvěrů 
vůči jejich celkovému objemu z nynějších 
24,6 procent na 8,8 procent, vyplývá podle 
agentury Reuters z vládního dokumentu. 

Řecká FBBank se rozdělila,  
zdravá aktiva převezme NBG 

Malý řecký finanční ústav FBBank se rozdě-
lil na „dobrou“ a „špatnou“ část a jeho zdravé 
aktivity zbavené špatných úvěrů převezme 
řecká bankovní jednička National Bank of 
Greece (NBG). Oznámila to řecká centrální 
banka. FBBank vlastní z většiny rodina řecké-
ho rejdaře Victora Restise a s 19 pobočkami  
v zemi má ústav na řeckém trhu podíl necelé-
ho půl procenta. FBBank centrální banku in-
formovala, že svůj plán posílit kapitál vydá-
ním nových akcií v hodnotě 168 mil. eur  
(4,3 mld. Kč) nebyla schopna uskutečnit a 
nyní jí hrozí bankrot. „Po převzetí zdravé části 
FBBank budou peníze vkladatelů a klientů 
plně garantovány,“ uvedla NBG. Transakce 
neovlivní proces navyšování jejího kapitálu. 

Skupina G7 slíbila dokončit  
reformy bankovního sektoru 

Finanční představitelé skupiny největších 
západních ekonomik G7 slíbili, že se zaměří 
na dokončení reforem bankovního sektoru. 
Skupina také posvětila nestandardní japonské 
kroky na oživení ekonomiky z dlouhého útlu-
mu. Na závěr dvoudenní schůzky ministrů 
financí a šéfů centrálních bank sedmi zemí  
u Londýna to řekl britský ministr George 
Osborne. Činitelé se stejně jako na dubnovém 
zasedání G20 ve Washingtonu shodli na tom, 
že rozpočtová a měnová politika se má zamě-
řovat na problémy domácích ekonomik a ne-
bude se používat k ovlivnění směnných kurzů. 
„Nebudeme se snažit ovlivňovat směnné kur-
zy,“ řekl Osborne. Před schůzkou G7 vyslaly 
Spojené státy Japonsku vzkaz, aby se v oblasti 
směnných kurzů drželo základních mezinárod-
ních pravidel a nepokoušelo se manipulovat  
s kurzem měny.  

Razantní uvolnění japonské měnové politiky 
letos způsobilo prudký pokles kurzu jenu, což 
vyvolalo podezření, že Tokio chce oživení 
ekonomiky dosáhnout pomocí devalvace, 
která podpoří jeho vývoz. Japonský ministr 
Taró Aso ale řekl, že ministři G7 proti japon-
ské politice žádnou kritiku nevznesli. Jednání 
se podle hostitele schůzky zaměřovala zejmé-
na na završení nedokončených bankovních 
reforem, které začaly po vypuknutí finanční 
krize před pěti lety. Převládla shoda v tom, že 
způsoby řešení problémů krachujících bank by 
neměly zatěžovat daňové poplatníky. 
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